
 
  

 
 

2023-10-24 
Sida 1/1 

 
 

 
 

 
 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 
2023-10-24. 

 
 

Närvarande: 

Ordinarie ledamöter 

Eva Lejdbrandt (ordförande), Agneta Ståhle (vice ordförande), Mikaela Sandbacka, 
Maija-Leena Eloranta, Charlott Sandberg, Liselott Ringman och Camilla Andersson 
  

Adjungerade 

Helena Skarp (medverkade digitalt), Anne Bucksch, Sofia Malm Persson och Petra 
Waleij 

 

Journalistisk bevakning 

Åsa Lindholm 
 

Anmält förhinder:  

Kristina Pettersson 
 

Protokoll 

Fanny Bergevi  
 

§ 89 Mötet öppnas 

Eva Lejdbrandt, ordförande, hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. Eva 
inledde mötet med att informera kommittén om att hon efter årsskiftet kommer att 
avgå som ordförande i SKKs avelskommitté för att starta upp en ny kommitté under 
SKKs centralstyrelse med fokus på vision 2030.  
 

§ 90 Val av justerare 

Maija-Leena Eloranta utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
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§ 91 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
 

§ 92 Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och noterade att en ändring bör framgå 
för § 75 Utbildningar d) Webbinarier. Antalet visningar som dokumenterades var ej 
korrekt angivna då de i skrivande stund ligger på drygt 900 visningar och inte omkring 
1200 visningar som skrevs i SKK/AK-4. Efter detta förtydligande lade kommittén 
föregående protokoll till handlingarna. 
 
§ 93 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte  
 
a) 2022 5 § 95 a) Flerfärgade pudlar  
 
Den 12 september hölls utskottsberedningen för avelsfrågor inför Kennelfullmäktige, 
KF. Eva Lejdbrandt återberättade de underlag som presenterats rörande SKK/AKs 
proposition angående avelsspärr på grund av felaktig färg. Under Kennelfullmäktig den 
22–24 september fördes en dialog mellan Svenska Dvärghundsklubben, Svenska 
Pudelklubben, SKKs ledning och SKK/AK. KF beslutades att tillsätta en arbetsgrupp 
bestående av, till lika delar, representanter för Svenska Kennelklubben, Svenska 
Newfoundlandshundklubben, Svenska Dvärghundklubben och Svenska Pudelklubben. 
Arbetsgruppen fick i uppdrag att identifiera ett lämpligt sätt att motverka registrering 
av hundar eller avkomma till hundar med icke godkänd färg. KF beslutade även att 
senarelägga ikraftträdandet av det beslut som fattades vid Kennelfullmäktige 2021 till, 
som tidigast, den 30 september 2025. Arbetsgruppen har ett möte inbokat den 27 
oktober på SKKs kansli.  
 
b) 2022 5 § 95 b Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar  
 
Ärende är fortsatt bordlagt fram tills att den arbetsgrupp som tillsattes vid 
Kennelfullmäktige kommit fram till ett beslut kring hanteringen av hundar med ej 
standardenlig färg.  
 
c) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma 
               
Ett förslag till avtal är fortfarande under arbete av SKKs juridiska avdelning. I dagsläget 
vet vi inte när det kan förväntas lanseras.   
 
I samband med utformning av inkorsningsprojekt har frågor kring hantering av semin 
dykt upp. SKK/AK delegerar frågan ”Vem är juridiskt ansvarig om en rasklubb köper in 
semin?” vidare till SKKs Uppfödar- och kennelkonsulentkommitté, SKK/UKK. Petra 
Waleij får i uppdrag att förmedla frågan vidare till SKK/UKK. En annan fråga som dykt 
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upp är om nuvarande hälsokrav för en ras även gäller för semin som lagrats från en tid 
då rasen var utan hälsoprogram. SKK/AK besvarar att det alltid är nuvarande hälsokrav 
som gäller för registrering av valpkull. Om hälsokraven ändras efter att seminen 
sparats behöver dispens sökas.  
 
d) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 
 
SKK/AK har inte fått någon ny uppdatering sedan föregående möte då Svenska 
Stövarklubben förmedlat att underlag är framtaget och ska förankras med rasklubben 
innan det lyfts vidare till SKK/AK.   
 
e) 2023 - 2 § 32 f) Nationalraser - svenska rasernas fortlevnad 
 
Vid SKK/AK-4 presenterades en sammanfattning från gemensamt uppstartsmöte med 
SKKs jakthundskommitté, SKK/JhK, och SKKs kommitté för marknadsföring av 
rashundar, SKK/KMR, som hölls i slutet av sommaren. Arbetsgruppen har inte haft 
något mer möte sedan dess. SKK/JhK fick i uppdrag att ta fram ett underlag för att 
skicka ut till berörda klubbar under hösten/vintern. Arbetet kring att ta fram en 
långsiktig projektplan för svenska rasers fortlevnad kommer att återupptas när dialog 
förts med ras- och specialklubbar.  
 
SKK/AKs sista digitala ras- och specialklubbsträff för året har en viss koppling till 
svenska rasernas fortlevnad då temat är ”Att värdera och utvärdera jaktliga 
egenskaper”. Träffen kommer att hållas den 30 november och riktar sig till ras- och 
specialklubbar med jakthundsraser.    
 
f) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 
 
SKKs avdelning för avel och hälsa arbetar med att lösa är huruvida exempelvis norska 
RFG-schemeintyg ska kunna gälla som officiella också i Sverige. Från avdelningen 
kunde rapporteras att frågan diskuteras mellan de nordiska länderna och att ett förslag 
på lösning håller på att ta form.  
 
g) 2023 - 2 § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund 
 
Dispensärendet är bordlagt i väntan på att det nya X-registret ska införas. 
 
h)  2023 - 3 § 52 c) Hantering av RAS för avtalsanslutna klubbar med och utan 
rasansvar 

I dagsläget har SKK 12 klubbar som är avtalsanslutna med rasansvar och fyra klubbar 
som är avtalasanslutna utan rasansvar. SKK/AK har under året haft kommunikation 
med SKK/FK om rutiner och ansvarsområden för de avtalsanslutna klubbarna, både 
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med och utan rasansvar. Inom SKK/AKs ansvarsområde återfinns exempelvis revidering 
av RAS, hälsoprogram och dispensförfrågningar.  
 
Kommittén diskuterade kring rutiner för kommunikation med avtalsanslutna klubbar 
och beslöt att utse en kontaktperson från kommittén för varje klubb samt att framöver 
ha ”avtalsanslutna klubbar” som en stående punkt på dagordningen.   
 
i) 2023 - 4 § 75 Ärenden d) Ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk 
variation hos field spaniel 
 
Inför föregående möte inkom Field Spaniel Klubben med en ansökan om 
inkorsningsprojekt. Ärendet blev då bordlagt med anledning av FCIs regeltillägg för 
inkorsningsprojekt som beslutades under mötet med FCI General Assembly i Genève 
den 21 – 22 augusti. SKK har centralt jobbat med att ta fram ett förhållningssätt kring 
hanteringen av framtida korsningsprojekt, med anledning av FCI-beslutet. SKK/AKs 
arbetsgrupp för genetisk variation kommer att boka in ett möte med Svenska Spaniel 
och Retrieverklubben, SSRK, och Field Spaniel Klubben för att prata vidare om hur 
hanteringen ska gå till för deras ansökan om inkorsningsprojekt.  
  
§ 93 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte, i) 2023 - 4 § 75 Ärenden d) 
Ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk variation hos field spaniel, 
förklarades omedelbart justerad.  
 
j) 2023 - 4 § 75 Ärenden e) Ansökan om erkännande av en ny hundras på nivå 1  
 
Vid föregående kommittémöte bordlades ansökan om erkännande av markiesje som 
ny ras. SKKs standardkommitté, SKK/StandK, inväntar fortfarande besked gällande om 
en redan befintlig översättning av rasstandarden till engelska godkänns av Raad van 
Beheer, kennelklubben i Nederländerna. Rasen är erkänd i Finland och SKK/StandK har 
nu även tagit kontakt med Finlands kennelklubb och efterfrågat om de har en 
rasstandard översatt till engelska för rasen. Ärendet förklarades fortsatt bordlagt.  
 
k) 2023 - 4 § 75 Ärenden h) Bordlagt ärende från SKK/UKK angående tik i avel som 
opererats för patellaluxation 
 
Detta ärende blev återremitterat till SKKs uppfödar- och kennelkonsulentkommitté, 
SKK/UKK, vid föregående SKK/AK möte. Nu inväntas de underlag som kommittén 
efterfrågade. Ärendet kommer att återupptas när SKK/UKK fått in och förmedlat vidare 
veterinärintyg/journalutdrag samt yttrande från ras- och specialklubb.  
 
l) 2023 - 4 § 77 Dispensärenden b) Dispensansökan för att utfärda SKK-intyg gällande 
hjärtstatus 
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SKK/AK delegerade detta beslut till avelskommitténs verkställande utskott vid 
föregående möte. Kompletterande underlag inväntas.  
 
m) 2023 - 4 § 77 Dispensärenden d) Dispensregistrering för hund från Spanien  
 
Ärendet är bordlagt till dess att hälsoundersökningar och BPH genomförts enligt 
klubbens avelsrekommendationer. 
 
n) 2023 - 4 § 76 Hälsoprogram a) Ansökan om hälsoprogram avseende rygg för tysk 
schäferhund 
 
SKK/AK ställer sig positiva till ansökan om hälsoprogram avseende rygg för tysk 
schäferhund och tar problemen inom rasen på allvar. SKKs kansli uppdrogs undersöka 
förutsättningarna för att införa ett nytt hälsoprogram avseende rygg, med hänsyn till 
resurser för IT-utveckling. Vidare behöver hälsoprogrammets utformning noga gås 
igenom, i samråd med SKKs avläsare, för att säkerställa att screeningen kan förväntas 
vara effektiv för att på sikt förbättra rasens rygghälsa. Det är svårt att i dagsläget uttala 
någon tidsram för denna process då SKK har en prioriteringsordning för projekt.  
 
o) Skrivelse till SKK/CS avseende återremitterat ärende, AK 3/2023 § 54 b, Ärenden, 
Skrivelse om uppdatering av registreringsregler för MH 
 
Inför SKK/AK-4 inkom ett beslut från SKKs centralstyrelse, SKK/CS, som återremitterade 
ärendet om att införa en tilläggstext med förtydligande av SKKs registreringsregler för 
Mentalbeskrivning Hund, MH. SKK/CS ansåg inte att det beskrivna problemet var av 
den omfattningen att ytterligare en regel ska införas.  En skrivelse med exempelfall 
från några olika raser som uppmärksammats av SKKs registreringsavdelning skickades 
till SKK/CS inför deras sista möte för året, den 7-8 november. I skrivelsen till SKK/CS 
framgår att SKK/AK fortsatt anser att texten bör införas och att det inte bör ses som att 
fler regler påförs, utan istället som att ändamålet är att förtydliga regelverkets avsikt. 
Att samma intention finns för såväl HD som MH och ger en tydlighet som underlättar 
för uppfödaren att göra rätt. 
 
§ 94 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
 
a) Dispens tysk schäferhund  
 
En brådskade dispensansökan för en tysk schäferhund skickades in till SKK/AK från 
Svenska Brukshundklubben. Dispensen gällde godkännande av att få para en tik i det 
fall att hon kommer att börja löpa innan hanen hinner genomföra inplanerad 
mentalbeskrivning hund, MH. Hanen har godkänt Lämplighetstest för Polisiär 
Patrullhund och sökhund och tjänstgör hos polisen. SKK/AKs verkställande utskott 
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beviljade dispens i enlighet med yttrande från ras- och specialklubb, med 
förutsättningen att hunden genomför MH innan valpkullen registreras.  
 
b) Dispens border collie 
 
En dispensansökan för att få använda semin från en border colliehane som saknar 
ögonintyg inkom med kort varsel i samband med att tiken var i löp. Yttrande hämtades 
från Svenska Vallhundsklubben som ställde sig positiva till att bevilja dispensen. 
SKK/AKs verkställande utskott beslutade att gå i enighet med specialklubben och 
dispens för hunden beviljades. Däremot är det önskvärt att hanhunden har ett aktuellt 
ögonlysningsintyg vid registrering av valpkullen. 
 
§ 95 Uppdrag kennelfullmäktige 
 
a) Verksamhetsplan 2022–2023  

 
Mötet såg över verksamhetsplanen och pågående uppdrag inom kommittén. Det är 
flera parallella uppdrag vilka hanteras av utsedda arbetsgrupper och kansliet. Hur 
långa projekten är skiljer sig åt och flera uppdrag är utsedda vid kennelfullmäktige och 
därmed tidsbegränsade medan andra pågår under längre tid. Detta är SKK/AKs sista 
möte för verksamhetsåret och till nästa år går kommittén in med en uppdaterad 
verksamhetsplan för 2024–2025. Den uppdaterade verksamhetsplanen kommer att 
omfatta även nya uppdrag som tilldelades SKK/AK vid Kennelfullmäktige i slutet av 
september 2023.  
 
b) Information från Kennelfullmäktige, KF 
 
Eva Lejdbrandt presenterade en rapport från Kennelfullmäktige som hölls den 22–24 
september.  
 
§ 96 Avtalsanslutna klubbar 
 
Att tydliggöra ansvarsområden för avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar har 
varit en stående punkt sedan början av detta verksamhetsår. En dialog har förts med 
SKK/FK och vidare arbete krävs för att klargöra SKK/AKs roll, framförallt kopplat till 
revidering av RAS, hälsoprogram och dispensförfrågningar. SKK/AK var enliga om att 
uppföljning av avtalsanslutna klubbar ska vara en stående punkt på alla kommande 
kommittémöten. Vid starten på nästa verksamhetsår ska SKK/AK utse kontaktperson 
till vardera avtalsansluten klubb. Planen är även att bilda en gemensam arbetsgrupp 
med SKK/FK för att löpande kunna hålla en dialog kring avtalsanslutna klubbar. SKK/AK 
anser att denna kommunikation är väldigt viktig för att hålla alla parter uppdaterade 
kring förändringar som sker, exempelvis gällande rasansvar. 
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§ 97 Rasspecifika avelsstrategier, RAS 
 
a) Inkomna RAS 
 
Anne Bucksch presenterade att det inkommit två nya RAS-dokument sedan 
föregående möte som tilldelats SKK/AKs ledamöter för granskning. Ledamöterna 
redogjorde hur de ligger till i granskningsprocesserna för samtliga RAS-dokument som 
inkommit för fastställande.  
 
b) RAS för fastställande  

 
Till dagens möte hade sex RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• podengo portuguese 
• bearded collie  
• rhodesian ridgeback 
• malteser 
• smålandsstövare 
• jämthund 

 
SKK/AK beslutade efter genomgång av vardera RAS-dokument att fastställa RAS för 
podengo portuguese, bearded collie, rhodesian ridgeback, malteser, smålandsstövare 
samt jämthund. 
 
§ 97 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) Förklarades omedelbart justerad 
 
c) Vinterns per capsulam beslut för RAS-dokument  
 
RAS-dokument som blir klara för fastställande under hösten kommer ges möjlighet att 
fastställas av kommittén genom per capsulam beslut den 15 december. De RAS-
dokument som SKK/AKs granskare anser är klara för att fastställas ska skickas ut till 
samtliga ledamöter senast den 8 december.      
 
d) Plan kring att återuppta RAS-dokument för fokusraserna bostonterrier, mops, 
engelsk bulldogg och fransk bulldogg 
 
Kommittén beslutade hänskjuta arbetet kring att återuppta RAS-dokument för 
fokusraserna till nästa verksamhetsår. Detta med anledning av planerade förändringar 
i den arbetsgrupp som i dagsläget hanterar frågor rörande brakycefala raser. 
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e) En sammanställning över RAS-dokument som ska uppdateras   
 
Att hålla RAS-dokumenten aktuella och levande är nödvändigt men för många klubbar 
kan det upplevas som tidskrävande och utmanande. Varje år bör alla rasklubbar göra 
en sammanställning över hur aveln bedrivits under året och vart femte år är det dags 
för revidering och uppdatering av RAS-dokumentet. SKK/AK har noterat att det idag 
förekommer RAS-dokument som är betydligt äldre utan att revidering har skett. Det 
har uppmärksammats att det ofta gäller raser med små populationer men det är även 
en del numerärt större raser som ligger efter med revideringsarbetet.  
 
Till dagens möte hade två av SKK/AKs ledamöter gjort en sammanställning av statusen 
för RAS-dokumenten för alla raser. I listan kategoriserades rasernas status med 
följande indelning; äldre än 10 år, äldre än 5 år, för revidering 2023, för revidering 
2024 samt RAS-dokument som är mindre än 4 år gamla. Kommittén beslutade att göra 
ett utskick av den här sammanställningen över statusen till samtliga specialklubbar. 
Tanken är att sammanställningen framöver ska uppdateras inför varje SKK/AK möte. 
Kommittén ska på så sätt få en överblick och kunna gå ut med information ifall det är 
någon specialklubb som behöver uppmuntra och stötta sin rasklubb i 
revideringsarbetet. Ett förslag från kommittén är även att kunna skicka ut en 
påminnelse när det är dags att sätta igång en revidering.  
 
SKK/AK vill poängtera att RAS dokumentet innehåller avelsrekommendationer och är 
inte ett regelverk. RAS är ett betydelsefullt underlag för avelsarbetet och SKK/AK har 
ansvar i att se till så att strategier och mål kan tillämpas på ett optimalt sätt. 
Avelsrekommendationer som rasklubben sätter upp ska inte upplevas som ett krav, 
utan det obligatoriska krav som gäller för registrering av valpkull hos SKK är SKKs 
Registreringsregler och Grundregler.  
 
§ 98 Utbildningar 
 
a) Förarläsarpool 
 
SKK/AK har nu kommit igång med nyttjandet av sin föreläsarpool. Föreläsarpoolen 
består nu av två personer som har en bred kompetens inom hund och även är tidigare 
erfarna SKK/AK-ledamöter. SKK/AK ser fram emot att få stöttning i att kunna vara 
klubbarna behjälpliga i olika avelsrelaterade ämnen.   
 
b) Webbinarier 
 
Det är ett stort intresse för SKKs webbinarier, både att se dem livesända och att ta del 
av dem i efterhand 
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Webbinariet ”Hur vet jag om min hund är lämplig att gå i avel?” från den 12 
september finns fortfarande tillgängligt på SKK play för de som är intresserade av att 
se det i efterhand.  
 
Den 12 december arrangeras SKKs sista webbinarium för detta år. Titeln är ”Går det att 
göra avelsframsteg utan att förlora genetisk variation?” och föreläsare kommer vara 
Maija-Leena Eloranta.  
 
Anne Bucksch presenterade arbetsgruppens förslag på teman till kommande 
webbinarier och kommittén fyllde på ytterligare idéer. Nu finns även en specifikt riktad 
mailadress för SKKs webbinarier, webbinarium@skk.se, dit alla medlemmar är 
välkomna att skicka önskemål teman till kommande år. tips på ämnen till 
nästkommande års webbinarier kan skickas in.  
 
c) Digitala rasklubbsträffar 
 
Den 10 oktober hölls en mycket populär ras- och specialklubbsträff på temat ”Att 
skapa och tolka en hälsoenkät”. Ett tjugotal personer hamnade på reservlista och 
önskemål skickades in om SKK/AK kunde hålla ett tillfälle till med detta tema. 
Kommittén tar med sig detta önskemål till nästa verksamhetsår.  
 
Årets sista ras- och specialklubbsträff kommer att hållas den 30 november. Temat för 
denna kväll kommer att vara ”Att värdera och utvärdera jaktliga egenskaper”. Riktad 
inbjudan har skickats ut till ras- och specialklubbar med jakthundraser.   
 
 
d) Diplomerad avelsfunktionär, 28–29 oktober 
 
Helgen den 28–29 oktober är det dags för utbildning av avelsfunktionärer. Vid helgens 
slut kommer utmärkelsen Diplomerad avelsfunktionär att tilldelas de som även 
genomfört distansutbildningen i hundavel och genetik. SKK/AK ledamöter som 
kommer medverka  under helgen är Mikaela Sandbacka, Maija-Leena Eloranta och 
Liselott Ringman. Utöver representanter från SKK/AK kommer föreläsningar hållas av 
SKKs föreningskommitté (FK), uppfödar- och kennelkonsulentkommitté (UKK), SRD 
kommittén (SRD-K) och personal från SKKs avdelning för avel och hälsa. Utbildningen 
kommer att hållas i SKKs egna lokaler och på lördagskvällen blir det en gemensam 
middag på Scandic hotell i Upplands Väsby för de som önskar. SKK/AK ser fram emot 
en trevlig helg med engagerade avelsfunktionärer från olika rasklubbar runt om i hela 
landet. Det kommer 28 deltagare till helgkursen.  
 
Kommittén har redan fått förfrågningar om när nästa helgkurs kommer arrangeras. 
Exakt datum är inte bestämt men planen är att hålla nästa utbildningshelg under 
mars/april 2024  
 

mailto:webbinarium@skk.se
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För att bli Diplomerad avelsfunktionär ska man först ha gått SKKs distanskurs i avel och 
genetik och därefter delta på den fysiska utbildningshelgen. Anmälan till vårens 
distansutbildning i hundavel och genetik kommer snart att öppna på Mitt SKK, men 
redan nu går det att anmäla intresse till utbildningen på 
https://www.mittskk.se/utbildning.html.  
 
e) Arbetsgrupp till vårens utbildning för avelsfunktionärer 
 
Planen är att tillsätta en arbetsgrupp för kommande utbildningshelg för 
avelsfunktionärer under det första SKK/AK mötet nästa år.  
 
f) Avelskonferens på temat framtid och mentalitet 
 
Avelskonferensen 2024 närmar sig med stormsteg. Som tidigare nämnts kommer 
konferensen hållas den 10 – 11 februari på Aronsborgs konferenshotell i Bålsta. Temat 
är framtid och mentalitet med huvudfrågeställningen; Hur viktiga är våra rashundars 
personligheter och beteenden?  
 
Under konferensen medverkar bland annat Kenth Svartberg och andra forskare såsom 
Therese Rehn och Lina Roth samt kunniga föreläsare som Anna Fors Ward och Lena 
Stangvik. Medverkar gör även representanter från SKK/AK och kommittén för hundars 
mentalitet, KHM, samt SKKs avdelning för avel och hälsa. Anmälan görs via SKKs 
klubbshop och mer information hittar ni på SKKs hemsida.  
 
g) Förfrågningar till SKK/AK 
 
Flera förfrågningar om föreläsningshjälp har skickats in till SKK/AK.  
 

• Eva Lejdbrandt kommer att föreläsa om HD-index på en uppfödarträff för Ras- 
och Avelsföreningen för Cane Corso i november.  

 
• Welsh springer spanielklubben kommer att anordna en avelskonferens i april 

nästa år och söker en kunnig person som kan vara behjälplig med att prata om 
hälsoprogram specifikt avseende HD. SKK/AK väljer att vända sig till 
föreläsarpoolen. Klubben kommer att få återkoppling med kontaktuppgifter till 
möjlig föreläsare som kan hjälpa till under avelskonferensen.  
 

• Svenska Rottweilerklubben har skickat in förfrågan om hjälp att hitta föreläsare 
till uppfödarkonferensen som planeras att hållas i SKKs konferenslokal i början 
av februari 2024. Områden som de vill ta upp på konferensen är DNA-tester, 
index för mentalitet och HD/ED, RAS samt parning och dräktighet. Kommittén 
gav Anne Bucksch i uppdrag att ta kontakt med klubben för vidare dialog om 
önskemål av information till uppfödarkonferensen.  
 

https://www.mittskk.se/utbildning.html


  
SKK/AK nr 5–2023 

2023-10-24 
Sida 11/15 

 
 

 
• Svenska Leonbergerklubben arrangerar digitala träffar i syfte att locka till 

samverkan och sprida kunskap om just avel, hälsa och mentalitet. Under våren 
2024 planerar de att ha en digital träff på temat parning med inriktning på 
dubbelparning. Klubben undrar om det är någon från SKK/AK som skulle kunna 
hålla i en digital kvällsföreläsning med detta tema. SKK/AK bordlägger den här 
förfrågan till nästa verksamhetsår då SKK/AKs ”nya” kommitté tillträtt.  

 
§ 99 Ärenden 
 
a) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund och tankar kring 
vad som saknas 
 
Liselott Ringman presenterade ett förslag på skrivelse utifrån de synpunkter och tankar 
som kommittén tidigare lyft. Kommittén diskuterade underlaget i skrivelsen och 
föreslog några justeringar och tillägg. SKK/AK uppdrog till Liselott att bearbeta 
skrivelsen och sedan förmedla den till SKK/AKs verkställande utskott. Planen är att den 
efter ett godkännande av SKK/AKs verkställande utskott ska skickas vidare till SKK/CS.  
 
b) Önskemål om hävning av avelsspärr 
 
Till SKK/AK har det inkommit en önskan om att häva en avelsspärr som är lagd på en 
hanhund på grund av att hans fader ej var röntgad vid registreringen av valpkullen. Det 
gäller rasen jämthund som har krav på känd HD status före registrering av valpkull. 
Hanhunden har själv fått röntgenresultat HD grad A och armbågsledsdysplasi, ED, grad 
0 och hundägaren önskar använda honom i avel med motiveringen att han är frisk, 
mentalt trevlig och en väl fungerade jakthund.  
 
SKK/AK har beslutat att avslå ansökan om hävning av avelsspärr.  
 
c) Inkorsningsprojekt för drentsche patrijshond 
 
Svenska Drentsche Patrijshondklubben har skickat in underlag till en förfrågan om stöd 
från SKK/AK i planeringen av ett inkorsningsprojekt för rasen. Klubben har haft dialog 
med specialklubben, Specialklubb för Kontinentala Fågelhundar, som ställer sig 
positiva till att starta upp ett inkorsningsprojekt. Rasen är numerärt liten i Sverige med 
en snäv avelsbas och tyvärr har hälsoproblem såsom epilepsi ökat. Huvudsyftet med 
ett inkorsningsprojekt är att öka den genetiska variationen samt minska risken för 
ärftliga sjukdomar. Kommittén tackar klubben för de underlag som skickats in. SKK/AKs 
arbetsgrupp för genetisk variation kommer att ta kontakt med klubben och boka in ett 
möte för en vidare dialog i frågan. 
 
§ 100 Hälsoprogram 
Inför dagens möte hade inget ärende rörande hälsoprogram inkommit.  
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§ 101 Dispensärenden 
 
a) Dispensansökan avseende att använda tik i avel med armbågsledsdysplasi, ED 
 
En dispensansökan med hänvisning till det nya policyuttalandet kring ED hade skickats 
in till SKK/AK. I ansökan framgår det att tiken har ED grad 2 på ena armbågen. 
Bakgrunden till benpålagringen är enligt ägaren ett trauma i ung ålder. Hundägaren 
har skickat in en välskriven och informativ dispensansökan med tydlig motivering till 
den tilltänkta parningskombinationen.  
 
Yttrande har inhämtats från ras- och specialklubb som yrkar på avslag att para tiken. 
SKK/AK konstaterar att det är först vid årsskiftet som det nya policyuttalandet formellt 
träder i kraft. Om uppfödaren planerar för en parning efter årsskiftet föreslår SKK/AK 
att hunden röntgas om. Efter omröntgen kan, vid behov, en ny dispensansökan skickas 
in.  
 
§ 102 Konferensbidrag 
a) Ansökan om bidrag till uppfödarträff från Svensk Specialklubb för Tibetansk Spaniel 
 
Svensk Specialklubb för Tibetansk Spaniel hade inkommit med en ansökan om bidrag 
till uppfödarträff. Träffen är planerad att hållas den 23–24 mars 2024 och kommer att 
beröra ämnen som grundläggande molekylärgenetik, inavel, rasspecifika sjukdomar 
och diskussioner om avel, RAS och utställningar.  
 
SKK/AK beslutade att godkänna ekonomiskt bidrag till uppfödarträffen. I enligt med 
gällande regelverk kommer klubben att få utbetalt 10 000 kr efter det att en 
dokumentation från träffen tillsammans med en ekonomisk redovisning inkommit, 
senast 6 månader efter att träffen ägt rum. 
 
b) Ansökan om bidrag till Welsh Springer Spanielklubbens avelskonferens 2024  
 
Welsh Springer Spanielklubbens avelskommitté har planerat för en avelskonferens den 
13 april 2024. Huvudsyftet med konferensen är att gå igenom hur höftledsdysplasi ska 
hanteras i aveln samt diskussion om projektet kring ögonsjukdomen glaukom.  
 
SKK/AK beslutade att godkänna ekonomiskt bidrag till avelskonferensen. I enligt med 
gällande regelverk kommer klubben att få utbetalt 10 000 kr efter det att en 
dokumentation från träffen tillsammans med en ekonomisk redovisning inkommit, 
senast 6 månader efter att konferensen ägt rum. 
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c) Ansökan om bidrag till avelsträff av svenska working kelpieklubben 
 
Svenska working kelpieklubben ansöker om bidrag från SKK för att hålla en avelsträff i 
samband med 2024 års working kelpiemästerskap. Avelsträffen kommer 
huvudsakligen att fokusera på egenskapsbeskrivning och Erling Strandberg, professor 
vid Sveriges lantbruksuniversitet, kommer att berätta om analyser som utförts på 
egenskaper samt hur resultaten kan nyttjas i avelsarbetet.  
 
SKK/AK beslutade att godkänna ekonomiskt bidrag till avelsträffen. I enligt med 
gällande regelverk kommer klubben att få utbetalt 10 000 kr efter det att en 
dokumentation från träffen tillsammans med en ekonomisk redovisning inkommit, 
senast 6 månader efter att träffen ägt rum. 
 
§ 103 Utvecklingsfonden 
 
Ingen ansökan till utvecklingsfonden hade inkommit till dagens möte.   
 
§ 104 Pågående ärenden 
 
Det finns flera pågående projekt inom kommittén vilka hanteras av utsedda 
arbetsgrupper och kansliet. Hur långa projekten är skiljer sig åt och de kan sträcka sig 
över flera år. SKK/AKs sekreterare uppdrogs att uppdatera sammanställningen över 
pågående projekt. Många projekt klarmarkerades. De två nya arbetsgrupperna som 
tillsattes vid KF lades till i listan över projekt som fortlöper under nästa verksamhetsår. 
 
§ 105 Ekonomisk rapport 
 
a) SKK/AKs sekreterare presenterade den senaste ekonomiska rapporten som 
inkommit och den lades därefter till handlingarna. 
 
b) Budgetprognos hösten 2023 
 
Höstens budgetprognos för SKK/AK har tagits fram och redovisades för kommittén. I 
SKK/AKs budget återstår medel till inkorsningsprojekt. Kommittén beslutade att 
möjligheten finns att ge ut ekonomiskt stöd till klubb som bedriver inkorsningsprojekt 
om så anses motiverat innan verksamhetsårets slut. Kommittén delegerade SKK/AKs 
verkställande utskott fullmakt att besluta om ekonomiskt stöd ska ges ut till något 
inkorsningsprojekt innan årets slut.  
 
§ 106 Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 
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a) Ordförande, Eva Lejdbrandt 
Inget att rapportera. 
 
b) Ledamöter 
Inget att rapportera. 
 
c) Kansliet/adjungerade 
 
Helena Skarp inledde med att berätta om att hon föreläst för SKKs kennelkonsulenter. 
Helena har även blivit inbjuden av Jordbruksverket för att föreläsa för anställda inom 
djurskyddskontroll hos länstyresler om RFG-Scheme. Vidare informerade Helena om 
domen avseende avel med cavalier king charles spaniel och engelsk bulldogg i högsta 
domstolen i Norge.  
 
Sofia Malm Persson informerade om projektet avseende nytt Avelsdata som är i en 
uppstartsfas. Vid föregående möte berättade Sofia om att fem älghundsraser fått 
tillgång till släktskapsindex. Raserna är jämthund, hälleforshund, norsk älghund (grå), 
karelsk björnhund och svensk vit älghund. Sofia kommer att hålla en presentation för 
klubbarna om släktskapsindex i början av december.  
 
Anne Bucksch berättade att mötet med Svenska welsh corgi klubben blivit är 
framflyttat.  
 
SKK/AK har fått en inbjudan till SKKs Generella exteriördomarkonferens 2024. 
Planeringsgruppen från SKKs domarkommitté bjuder in en representant från SKK/AK 
att delta i en paneldiskussion som kommer äga rum under konferensen. En 
representant från SKK/AK kommer att utses under det första kommittémötet nästa år.  
 
Arbetsgruppen för framtagandet av ECVO-intyg har haft ett möte. E-tjänster för ECVO-
intyg är under utveckling. SKK/AKs ledamöter Liselott och Camilla har bidragit med 
betydelsefull input till arbetsgruppen.  
      
§ 107 Protokoll och protokollsutdrag 
 
Protokoll 
SKKs domarkommitté, DK, 4-2023 
SKKs föreningskommitté, FK, 4-2023 
SKKs kommitté för hundars mentalitet, KHM, 3-2023 
SKKs kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 4-2023 
SKKs centralstyrelse, CS, 5-2023 
SKKs utbildningskommitté, UK, 5-2023 
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Protokollsutdrag 
SKKs centralstyrelse, CS, 5-2023 § 147 g) Uttalande från International Collaboration on 
Extreme Conformation in Dogs, ICECD 
 
§ 108 Övriga dokument till kommittén för kännedom 
 
a) Beslut från Norges högsta domstol gällande avel av raserna cavalier king charles 
spaniel och engelsk bulldogg  
 
b) Minnesanteckningar samt underlag från gemensamt möte med Svenska 
Lapphundklubben, Svenska rasklubben för svensk lapphund, uppfödare och övriga 
intresserade.  
 
c) Minutes of the meeting of the FCI Commission for Education and Public Relations 
  
d) Presentationsunderlag från FCI Welfare & Health Committee for dogs worldwide 
 
e) Uppdatering för rasen Volpino italiano i dokumentet FCI General and breed-specific 
guidelines about crosses of breeds and breed varieties 
 
§ 109 Beslut som inte får offentliggöras innan protokollet är justerat 
 
§ 110 Nästa möte 
Inget datum blev bestämt för nästa möte. Eva kommer att uppdra nya ordföranden i 
SKK/AK att inkomma med förslag på datum i början av 2024.  
 
§ 111 Mötets avslutande 
Ordförande Eva Lejdbrandt tackade ledamöterna för ett trevligt möte och för ett gott 
samarbete under verksamhetsåret. Därefter förklarades mötet avslutat. 
 
 
Vid protokollet  
Fanny Bergevi  
 
 
Justeras    Justeras 
Eva Lejdbrandt   Maija-Leena Eloranta  
Ordförande    SKK/AK ledamot 
 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
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